
PROTOKÓŁ Nr 26/20
z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych

Rady Miasta Kamienna Góra
w dniu 24 września 2020 r.

godz. 13.00

Obecni na posiedzeniu KSS – 6 członków Komisji:

1. Jacek Bruździak 
2. Janusz Jarosz
3. Danuta Kurnyta
4. Violetta Majak
5. Mariusz Łobos
6. Bogdan Murawski

nieobecni na posiedzeniu KSS – 0 członków Komisji:

Posiedzenie  otworzyła  i  prowadziła  Przewodnicząca  Komisji  Spraw  Społecznych  Danuta
Kurnyta, która przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

4. Spotkanie z Burmistrzem Miasta w sprawach bieżących.
5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra- 74.2020
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna

Góra na 2020 rok – 75.2020
7. Zapoznanie się z dokumentacją w sprawie skargi na dyrektorów szkół i placówek

oświatowych- BRM.1510.1.3.2020
8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora

Szkoły Podstawowej Nr 1 w Kamiennej Górze – BRM.0013.3.2020
9. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora

Szkoły Podstawowej Nr 2 w Kamiennej Górze – BRM.0013.4.2020
10. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora

Przedszkola Publicznego Nr 1 w Kamiennej Górze – BRM.0013.5.2020
11. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora

Przedszkola Publicznego Nr 2 w Kamiennej Górze – BRM.0013.6.2020
12. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  Dyrektora

Przedszkola Publicznego Nr 3 w Kamiennej Górze – BRM.0013.7.2020
13. Zapoznanie  się  z  prośbą  Wojewody  Dolnośląskiego  o  udzielenie  wyjaśnień

dotyczących uchwały  Nr XXVI/165/20 Rady Miasta  Kamienna Góra z  dnia  26
sierpnia  2020  r.  w  sprawie   zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  terenu  położonego  w  rejonie  ulic:  H.   Sienkiewicza,  L.
Waryńskiego i Wł. Broniewskiego w Kamiennej Górze- BRM.0711.15.2020

14. Zapoznanie się z odpowiedzią Burmistrza Miasta i Wydziały PPS Urzędu Miasta
w/m na wniosek Komisji- BRM.0003.92.2020

15. Zapoznanie się z harmonogramem dyżurów radnych na października 2020 r.
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16. Sprawy różne.
17. Zamknięcie posiedzenia.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia

Nie wniesiono uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Ad.4. Spotkanie z Burmistrzem Miasta w sprawach bieżących.

Radny Jacek Bruździak zapytał Sekretarza Miasta Arkadiusza Wileńskiego, co

sądzi na temat relacji Kamienna Góra i Rybnik.

Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński powiedział, że miasto Kamienna Góra ma złą

promocję. 

Przewodniczący  RM  Janusz  Jarosz zapytał  o  System  Identyfikacji  Wizualnej

Miasta.  Przybliżył  definicje  logo,  oznajmił  że  jest  to  unikalna  i  charakterystyczna

forma  graficzna,  stylizowany  napis,  symbol  lub  inna  forma  ekspresji  graficznej

służąca  do  identyfikacji  marki,  przedsiębiorstwa  czy  organizacji.  Logo  występuje  

w trzech postaciach znaku będącego symbolem, logotypu lub pełnego logo. Wyraził

zdanie, że opracowany SIW wprowadza nowe znaki graficzne, które są logiem. Dodał,

że miasto posiada już logo uchwalone uchwałą Rady Miasta.  Powiedział,  że  to co

stworzyli  pracownicy  ratusza  to  nie  Księga  Marki,  a  „księga  cudów”.  Zapytał,

dlaczego żaden z pracowników ratusza nie rozmawiał z radnymi w sprawie stworzenia

nowych  znaków graficznych mających  promować miasto.  Wyraził  zdanie,  że  logo

uchwalone uchwala Rady Miasta zostało zmienione poprzez wprowadzenie nowych

znaków  graficznych  zarządzeniem  Burmistrza  z  dnia  10  września  2020  r.

Przypomniał, że zanim Burmistrz wydał zarządzenie nowe znaki graficzne były już

umieszczone na stronie internetowej miasta i profilu na portalu społecznościowym.

Dodał,  że  miasto  Rybnik  zwróciło  się  do  Rzecznika  prasowego  Urzędu  Miasta

Kamienna Góra o wyjaśnienie sprawy po umieszczeniu grafik na stronie internetowej 

i  w  mediach  społecznościowych.  Odczytał  wiadomość  SMS,  którą  otrzymał  od

projektanta graficznego z Gdańska, który jest autorem SIW miasta Rybnik. Grafik na

portalu naszego miasta zadawał pytania związane z SIW, jednak został zablokowany 
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a jego komentarze zostały usunięte.  Poinformował,  że grafik zwrócił  się do niego  

o podanie danych firmy, która wykonywała SIW dla miasta Kamienna Góra. Zapytał,

czy  prawdą jest,  że  Rybnik  będzie  żądał  odszkodowania  za  skopiowanie  systemu.

Wyraził  zdanie,  że  Burmistrz  powinien  przeprosić  władze  Rybnika  za  zbyt  duże

podobieństwa w systemie zastosowanym przez miasto Kamienna Góra i zaprzestać

posługiwania się znakami graficznymi.  Powiedział,  że  przez to,  że chciał  wyjaśnić

sprawę został obwiniony za „nieudolność pracowników”. 

Burmistrz  Miasta  Janusz  Chodasewicz  oznajmił,  że  miasta  mają  zupełnie  inne

stanowiska w sprawie Rybnik uważa, że doszło do plagiatu, natomiast Kamienna Góra

ma stanowisko odmienne. Dodał, że chce przeprosić władze Rybnika i wyciszyć całą

sprawę, ponieważ miastu nie jest potrzebna taka „reklama”. Dodał, że Przewodniczący

Rady był aktywny w całej sprawie. Powiedział, że z Prezydentem Rybnika rozmawiał

i Rybnik zarzuca nam, że wykorzystaliśmy w Systemie Identyfikacji Wizualnej miasta

witraże.  Zaznaczył,  że Rybnik również w systemie wykorzystał  witraże,  jednak na

witrażach tego miasta  widnieje  postać  rybaka a  u nas  rycerza.  Wyraził  zdanie,  że

przekonanie Rybnika, że doszło do naruszeń prawa jest zbyt daleko idące. Powiedział,

że jeśli w przyszłości doszłoby do sporu prawnego to to przyznanie się teraz do błędu

będzie jednoznaczne. 

Przewodniczący RM Janusz Jarosz  przypomniał, ze Rzecznik usunął cały post ze

strony. 

Burmistrz Miasta Janusz Chodasewicz powiedział, że jeżeli sami będziemy działać

na naszą niekorzyść sami zrobimy sobie krzywdę. Dodał, że obsługa prawna miasta

Rybnik  jeszcze  nie  przygotowała  ostatecznego  stanowiska  w  sprawie.  Wyraził

nadzieję,  że  wystarczającym  będą  przeprosiny  i  niewielkie  zmiany  znaków

graficznych. 

Radny Jacek Bruździak powiedział, że Komisja Spraw Społecznych zajmowała się

sprawą powstania SIW. Przypomniał, że w ubiegłym tygodniu podczas posiedzenia

Komisji  Kierownik  Wydziału  PPS  i  Rzecznik  prasowy  przedstawili  prezentację

dotyczącą systemu. Dodał, że proces powstania SIW należało zacząć od konsultacji  

i  rozmów  z  Radą  Miasta.  Wyraził  opinie,  że  splagiatowano  formę  SIW jest  ona

łudząco  podobna  do  formy  zastosowanej  przez  Rybnik.  Powiedział,  że  miasto

powinno być poza sporem, ponieważ zawiniła firma, która wykonała dla nas SIW.

Miasto zleciło,  zamówiło i  zapłaciło  za system, który wykonała firma zewnętrzna.
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Oznajmił, że to firma powinna być stroną sporu.  

Burmistrz  Miasta  Janusz  Chodasewicz  powiedział,  że  w  tej  kwestii  można

polemizować, ponieważ system został opublikowany na stronie miasta, miasto zleciło

jego wykonanie.  Oznajmił, że będzie bronić swojego stanowiska.  Dodał,  że miasto

powinno swoimi argumentami obronić się. Jeżeli  dojdzie do sporu to firma będzie

odpowiadała. Powtórzył, że z naszego punktu widzenia nie doszło do naruszeń prawa.

Przewodniczący RM Janusz Jarosz  przypomniał,  że w SIW nie ma logo miasta,

zapytał czy pracownicy mieli prawo ustalić nowe znaki graficzne miasta. 

Burmistrz  Miasta  Janusz  Chodasewicz  przypomniał,  że  logo  miasta  nadal

obowiązuje i nikt go nie zmienił. 

Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński dodał, że znaki graficzne zostaną poprawione.

Radny Jacek Bruździak  powiedział,  że miasto nie może stawać po stronie firmy,

która zawiniła. Uznał, że taka postawa jest błędna. 

Przewodniczący  RM  Janusz  Jarosz  powiedział,  że  chciałby  wiedzieć  w  jakim

stopniu i kiedy wystąpił przeciwko miastu. Zapytał Burmistrza, dlaczego mówi się,  

że „Przewodniczący działa na szkodę miasta”?

Burmistrz  Miasta  Janusz Chodasewicz  odpowiedział,  że  nie  będzie  komentował

ww. pytań. Dodał, że nie powinno się podsycać sporu. 

Przewodniczący  RM Janusz  Jarosz  powiedział,  że  nie  robił  żadnych  donosów,  

jak niektórzy twierdzą. Dodał, że został pomówiony i że nie działa na szkodę  miasta. 

Burmistrz Miasta Janusz Chodasewicz  stwierdził,  że rozmowy należy prowadzić

między sobą a nie na forach internetowych.

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta powiedziała, że nie byłoby dyskusji, gdyby

Wydział podjął rozmowy. Zaznaczyła, że Rada Miasta dowiedziała się o powstaniu

systemu,  gdy wszystko było  już  gotowe i  zostało  opublikowane. Podziękowała  za

spotkanie. 
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Ad.5.– 74.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan /zał. Nr 1 do protokołu/. 

Skarbnik  Miasta  Iwona  Pazgan  wyjaśniła,  iż  przedstawione  w  uchwale  zmiany

dotyczą  dostosowania  ogólnych  wielkości  planowanych  dochodów i  wydatków do

aktualnego budżetu miasta na 2020 r. ponadto zmienia się kwota długu i harmonogram

spłat w związku ze zmniejszeniem planowanego do zaciągnięcia w 2020 r. kredytu

długoterminowego o kwotę 3 425 945,00 zł.

Ad.6. – 75.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan /zał. Nr 2 do protokołu/. 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan oznajmiła, że zwiększa się plan dochodów na 2020

r.  ogółem o kwotę  3 425 945,00 zł  z  tytułu  środków z Funduszu Przeciwdziałania

COVID-19  na  wsparcie  dla  jednostek  samorządu  terytorialnego.  W  związku  

z powyższym zmniejsza się o tą samą kwotę plan przychodów na 2020 rok. Środki

zostaną przeznaczone na finansowanie inwestycyjnych zadań własnych miny zgodnie

z Uchwałą Nr 102 Rady Ministrów z dnia 23 lipca 2020 r.  Dodała, że wprowadza się

zmiany w planie wydatków budżetowych:

-  w  zakresie  wydatków  bieżących  dotyczące  przesunięć  pomiędzy  paragrafami

klasyfikacji budżetowej w MOPS, COJ, GM i UM zgodnie ze złożonymi wnioskami

na zabezpieczenie bieżącego funkcjonowania jednostek,

-w  zakresie  wydatków  majątkowych  wprowadza  się  zmiany  pomiędzy  zadaniami

inwestycyjnymi tj. „Przebudowa Budynku Centrum Kultury w Kamiennej Górze” oraz

„Rewitalizacja miasta Kamienna Góra poprzez przebudowę obiektu Centrum Kultury 

i  przebudowę  układu  komunikacyjnego  Starego  Miasta  –  etap  III-  w  zakresie

przebudowy obiektu Centrum Kultury” na wniosek Wydziału Zamówień Publicznych,

Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały- jednogłośnie. 
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Ad.7. – BRM.1510.1.3.2020

Komisja zapoznała się z ww. dokumentacją /zał. Nr 3 do protokołu/. 

Ad.8. – BRM.0013.3.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 4 do protokołu/. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie. 

Ad.9. - BRM.0013.4.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 5 do protokołu/. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie. 

Ad.10. – BRM.0013.5.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 6 do protokołu/. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie. 

Ad.11. – BRM.0013.6.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 7 do protokołu/. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie. 

Ad.12. – BRM.0013.7.2020

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  i  szczegółowo  omówiła

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta /zał. Nr 8 do protokołu/. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały – jednogłośnie. 
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Ad.13. – BRM.0711.15.2020

Komisja zapoznała się z ww. prośbą /zał. Nr 9 do protokołu/. 

Ad.14. – BRM.0003.92.2020

Komisja zapoznała się z ww. odpowiedzią /zał. Nr 10 do protokołu/. 

Ad.15. Zapoznanie się z harmonogramem dyżurów radnych na października 2020 r.

Komisja zapoznała się z ww. harmonogramem /zał. Nr 11 do protokołu/. 

Ad.16. Sprawy różne.  

Przewodnicząca KSS Danuta Kurnyta zapytała  Skarbnika Miasta Iwonę Pazgan,

czy prawdą jest, że prace remontowe Centrum Kultury zostały wstrzymane.

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan odpowiedziała, że prace trwają i nie są wstrzymane.

Dodała, że miasto nie ma zaległości finansowych względem wykonawcy. Oznajmiła, 

że część prac musi zostać wykonana w roku bieżącym w innym przypadku gmina

mogłaby stracić dofinasowanie na to zadanie. Poinformowała, że Dyrektor Centrum

Kultury ma czas do końca 2021 r. na wykorzystanie środków z dotacji. Termin został

wydłużony z uwagi na trwająca na terenie kraju pandemię. 

Ad.17. Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono.

Protokołowała: Malwina Marmuszewska
  Przewodnicząca KSS

     /-/ Danuta Kurnyta
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